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RG- 0002.P.VI.2011         
 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   VI/ 2011 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu  31 marca 2011 r. 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum- Przewodniczący poinformował, Ŝe jest obecnych 15 radnych,                       
co stanowi niezbędne qorum do podjęcia uchwał.  
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. W punkcie tym Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe 
prosiłaby o wprowadzenie poprawki w protokole z V sesji, gdyŜ wpisano, iŜ Radna 
dziękowała za współprace Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Bibliotece, Radna zawiadomił, Ŝe 
podziękowania były złoŜone dla Biblioteki Publicznej, a nie jak zapisano dla obydwóch 
jednostek. Przewodniczący poinformował, Ŝe jeŜeli tak było to po odsłuchaniu nagrania 
poprawka zostanie naniesiona. W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący 
zarządził głosowanie- za przyjęciem protokołu opowiedziało się 15 Radnych.  
Punkt 4.  
Przyjęcie porządku obrad:  
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, form i kryteriów przyznawania pomocy, jej kierunków, 
potrzeb i moŜliwości. Funkcjonowanie gminnych programów, oraz świetlic wychowawczo- 
opiekuńczych  i Domu dla Bezdomnych w Dębnie.  
Skala zjawisk patologii społecznej w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody bądź nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie     
w budŜecie gminy w 2012 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej instytucji 
kultury. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu gminy na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania przez Wójta bonifikat                         
i wysokości stawek procentowych przy sprzedaŜy komunalnych lokali mieszkalnych.  
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2011 rok. 
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Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 
Punkt 15.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 17.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18.  
Zamknięcie Sesji. 

Po odczytaniu powyŜszego porządku obrad Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma 
zastrzeŜenia do przedstawionego porządku obrad. Radny Zenon Roszyk wniósł wniosek 
formalny o wprowadzenie do porządku posiedzenia uchwały w sprawie  ustalenia wysokości 
diet Radnych oraz Sołtysów. Przewodniczący zawiadomił, Ŝe zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym zmiana w porządku obrad następuję bezwzględna większością głosów ustawowego 
składu rady. „Za” zmianą w porządku obrad proponowaną przez Radnego Roszyka 
opowiedziało się 15 Radnych. Następnie Przewodniczący zaproponował przegłosowanie 
porządku obrad z przegłosowaną poprawką, gdzie dopisano w puncie 15 uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości diet dla Radnych oraz Sołtysów. „Za” przedstawionym porządkiem obrad 
opowiedziało się 15 Radnych. W związku z powyŜszym porządek posiedzenia przedstawia 
się następująco:  
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, form i kryteriów przyznawania pomocy, jej kierunków, 
potrzeb i moŜliwości. Funkcjonowanie gminnych programów, oraz świetlic wychowawczo- 
opiekuńczych  i Domu dla Bezdomnych w Dębnie.  
Skala zjawisk patologii społecznej w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody bądź nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie              
w budŜecie gminy w 2012 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej instytucji 
kultury. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu gminy na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania przez Wójta bonifikat                         
i wysokości stawek procentowych przy sprzedaŜy komunalnych lokali mieszkalnych.  
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2011 rok. 
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Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych oraz Sołtysów. 
Punkt 16. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 17.  
Sprawy bieŜące. 
Punkt 18.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 19.  
Zamknięcie Sesji. 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
 Przewodniczący zawiadomił, Ŝe w okresie od ostatniej sesji najwięcej czasu zajęły mu 
zebrania sołeckie, które miały na celu wybór Sołtysa i Rady Sołeckiej. Ponadto Pan Janusz 
Janicki informował o uczestniczeniu w rozdaniu Sulisławów, które odbyło się w Środzie 
Wlkp. Wydarzeniem nominowanym do wydarzenia roku w Powiecie Średzkim był tzw. Kros 
Rowerowy. W ostatnią niedzielę odbył się Turniej Szachowy w tym miejscu Przewodniczący 
dziękował panu Dyrektorowi Ośrodka Kultury za organizację i udostepnienie sali na turniej. 
Przewodniczący wrócił do zebrań wiejskich, dziękując za ich organizację, tym samym chwalił 
wysoką frekwencję i odczytał wyniki wyborów w poszczególnych sołectwach.  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Aleksander Podemski Wójt Gminy informował, Ŝe okres pomiędzy sesjami to 
kolejne zagadnienia, które zostaną na dzisiejszej sesji przedstawione i przyjęte w formie 
uchwał. Pan Wójt informował, Ŝe zostało przygotowane i juŜ przekazane Radnym 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2010 rok, sprawozdanie otrzymała równieŜ Regionalna 
Izba Obrachunkowa, gdyŜ dnia 31 marca mijał termin przekazania sprawozdania.  
Następnie Pan Wójt informował, Ŝe juŜ za chwilę zostanie zakończony projekt wodno- 
ściekowy w Nowym Mieście n. Wartą, oraz w Komorzy gdzie juŜ praktycznie 
przepompownia działa. Jest teŜ przygotowywany projekt wodno-ściekowy w Chociczy, 
obejmujący modernizację oczyszczalni, hydroforni oraz wymianę części rurociągów w stronę 
Chociczy i w Teresie. Sukcesywnie dalej będą realizowane projekty w ramach odnowy wsi              
w Nowym Mieście, Dębnie i Szypłowie. Wójt informował, Ŝe będą kolejne rozdania 
marszałkowskie w ramach odnowy wsi, jednakŜe moŜliwości budŜetu są małe, aby móc 
przystąpić do kolejnych projektów. Ponadto wpływają wnioski na wysokie kwoty związane                
z rozbudową szkoły, budową boiska, ponadto Wójt zawiadomił o negatywnym stanowisku 
StraŜy PoŜarnej na temat funkcjonowania Przedszkola w Klęce, które znajduje się w Pałacu 
gdzie jest niebezpieczeństwo łatwopalności schodów, dachu itd.  
Kolejno Wójt zaznaczył, Ŝe są teŜ tematy, które za chwilę będą procedowane jest to m.in. 
Porozumienie Międzygminne w spółce ZGO Jarocin. Pan Podemski dodał, Ŝe naleŜy 
wykonać równieŜ projekt rekultywacji wysypiska w ElŜbietowie. Pan Wójt wyraził 
niezadowolenie, gdyŜ od jakiegoś czasu w rowach, w lasach, na poboczach leŜą worki ze 
śmieciami, butelki plastikowe, butelki po alkoholach i róŜnego rodzaju odpady, które 
mieszkańcy nie wyrzucają do kubłów tylko są rozrzucane po gminie.  
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Ad 7) Funkcjonowanie pomocy społecznej, form i kryteriów przyznawania pomocy, jej 
kierunków, potrzeb i moŜliwości. Funkcjonowanie gminnych programów, oraz świetlic 
wychowawczo- opiekuńczych  i Domu dla Bezdomnych w Dębnie.  
Skala zjawisk patologii społecznej w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 

W punkcie tym jako pierwszy głos zabrał Pan Alfred Polus- Kierownik Domu dla 
Bezdomnych w Dębnie. Który przedstawił Radnym oraz zaproszonym gościom skalę 
zjawiska bezdomności na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą oraz całego Powiatu 
Średzkiego, funkcjonowanie Domu, oraz warunki pobytu w Dębnie. Sprawozdanie 
przedstawione przez Pana Kierownika stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Po zakończonej wypowiedzi Przewodniczący Rady zaproponował podjęcie dyskusji na temat 
przedstawionego przez Pana Kierownika tematu. 
■ Radny Zenon Roszyk pytał czy Dom dla Bezdomnych radzi sobie pod względem 
finansowym, gdyŜ z racji tego jakie robią się cięŜkie czasy bezdomność wzrasta, Radny pytał 
równieŜ czy jest moŜliwość zagospodarowania dodatkowych pomieszczeń dla Bezdomnych.  
W odpowiedzi Prezes Stowarzyszenia  Pani Gabriela Kosmala informowała, Ŝe w roku 
ubiegłym po zaksięgowaniu i zamknięciu roku Dom dla Bezdomnych wyszedł bardzo dobrze, 
Pani Prezes informowała, Ŝe zawsze na koniec roku pozostają jakieś środki, aby w pierwszym 
kwartale nowego roku zanim wpłyną dotacje moŜna było spokojnie przeŜyć, opłacić kadry                   
i zapewnić wyŜywienie. Pani Prezes informowała, Ŝe jeŜeli chodzi o rozbudowę, to jest                    
w planach rozbudowa strychu, który zaadaptował Dom dla Bezdomnych, przy okazji remontu 
dachu którego remont finansowało Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej – dzięki 
wymianie dachu po zaadaptowaniu będzie kilka miejsc dodatkowych.  
 ■ Radny Marek Banaszak, pytał czy jakikolwiek bezdomny nie otrzymał pomocy od 
stowarzyszenia.  
W odpowiedzi Pan Polus zawiadomił Radnego, Ŝe jak do tej pory nie było sytuacji,                        
Ŝe odmówiono pomocy bezdomnemu skierowanemu przez Ośrodek Pomocy Społecznej czy 
znalezionego przez Policję. 
 ■ Radny Jacek Nyczke pytał, czy jak pomoc jest udzielana jednorazowo są ściągane jakieś 
pieniądze, za pobyt takiej osoby. 
Pan Polus zawiadomił, Ŝe jest to pomoc grzecznościowa, nie są ściągane środki, jeŜeli ta 
pomoc jest na zasadzie nakarmienia, wykąpania, aby osoba bezdomna mogła dojść do 
lepszego stanu fizycznego. JeŜeli osoba taka przebywa powyŜej 10-ciu dni to wtedy 
nawiązywany jest kontakt z macierzystym Ośrodkiem Pomocy Społecznej tej osoby.  
■ Radny Borkowski pytał czy przebywają tam teŜ kobiety i dzieci. 
W odpowiedzi Pan Polus zawiadomił, Ŝe jest to Ośrodek dla męŜczyzn, gdzie najmłodszy ma 
19 lat, a najstarszy 71 lat. Najmłodszy jest bezdomny, gdyŜ ma kilkanaści wyroków i ma 
zakaz zbliŜania się do domu rodzinnego.  
Przewodniczący wyraził uznanie dla funkcjonowania Domu dla Bezdomnych, który                        
we właściwy sposób pomaga ludziom nie mającym się gdzie podziać, a co więcej pomaga się 
im usamodzielnić, bo juŜ 9 osobom udało się wyjść z bezdomności   

Następnie głos zabrała Pani Iwona Golińska- Kierownik Sekcji Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Sprawozdanie przedstawione przez Panią Iwonę 
Golińską stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Po zakończonej wypowiedzi 
Przewodniczący zaproponował podjęcie dyskusji na temat przedstawionego tematu. 
■ Radny Zenon Roszyk pytał, czy osoby u których przeprowadzane są wywiady 
środowiskowe, rodzinne są uprzedzane o wizycie pracownika socjalnego.  
Pani Golińska informowała Radnego, Ŝe są to wizyty niezapowiedziane.  
■ Radny Zenon Roszyk informował, Ŝe zna sytuację, Ŝe jednej matce naleŜy się pomoc gdyŜ 
nie jest męŜatka, a drugiej nie naleŜy się poniewaŜ pozostaje w związku małŜeńskim, a skala 
ubóstwa jest ta sama.  
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Pani Golińska informowała, Ŝe udzielenie pomocy wynika z przepisów, OPS nie jest władny, 
aby samemu udzielać pomocy wedle uznania. A w przypadku przyznania świadczenia 
rodzinnego nie są przeprowadzane wywiady środowiskowe.  Wywiady są przeprowadzane              
w przypadku zasiłku celowego i okresowego.  
■ Radna Kryszak Alicja pytała czy duŜo osób korzysta z zasiłku celowego, gdyŜ zdaniem 
Radnej jest to jak najbardziej zasadny sposób niesienia pomocy. 
W odpowiedzi pani Golińska zawiadomiła Radną, Ŝe nie ma sporządzonej statystyki,                        
ale pomoc taka jest udzielana dość często, na róŜny konkretny cel.   
■ Radny Jacek Nyczke pytał, na jakich umowach są zatrudniani psycholog, lekarz, pracownik 
socjalny, pielęgniarka i kierowca. 
Pani Golińska informował, Ŝe są to w części umowy zlecenie a w części umowy o pracę. 
Lekarz, psycholog i terapeuta pracują na umowę zlecenie. Natomiast pracownik socjalny, 
pielęgniarka i kierowca na umowę o pracę. 
■ Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, Ŝe patrząc na statystyki to pomoc jest niesiona dla 
20% mieszkańców gminy, Radny informował, Ŝe nie moŜe wyjść ze zdumienia, Ŝe nasza 
gmina jest taka biedna. 
 ■ Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe Placówka Opieki Społecznej bulwersuje w skali 
światowej, nie chodzi tu o pracowników, a o zadania jakie Ośrodek musi wykonywać.  Radna 
informowała, Ŝe miesiąc temu otrzymała list anonimowy, w którym mieszkanka gminy prosi 
o działania ze strony Rady gdyŜ osoby które piją pod sklepem, otrzymują pomoc finansową                
z Ośrodka Pomocy Społecznej, a te osoby które naprawdę jej potrzebują jej nie dostają.  
Radna informowała, Ŝe po rozmowie z mieszkańcami wie, Ŝe mieszkańcy są teŜ umawiani na 
wywiady środowiskowe, więc nie odbywa się to na zasadzie zaskoczenia, ponadto 
mieszkańcy zgłaszają Radnej, Ŝe jeŜeli ktoś wie, Ŝe ma odbyć się wywiad środowiskowy to 
chowa sprzęty domowe, telewizory plazmowe itp., Ŝeby ukryć swoje bogactwo, a Ŝeby 
pokazać swoje ubóstwo.  
Pani Iwona Golińska informowała, Ŝe do dokumentacji zbieranej w celu udzielenia pomocy 
jest dołączane oświadczenie o zasobach finansowych, o nieruchomościach, o posiadaniu 
gospodarstwa. W związku z powyŜszym osoba ta jest zobowiązana uwzględnić                              
w oświadczeniu swoje zasoby. Ponadto dodała, Ŝe jeŜeli Radni znają rodzinę, która potrzebuje 
pomocy, a taka pomoc nie jest jej udzielana poniewaŜ nie zwróciła się do Pomocy Społecznej 
to   powinni monitować i na pewno pracownik socjalny wybierze się do takiego domu.  
■ Radny Artur Borkowski pytał, czy z usług specjalistów opłacanych przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej korzysta znaczna część osób. Radny pytał na jakiej podstawie są obliczane dodatki 
mieszkaniowe, których było aŜ 85.   
W odpowiedzi Pani Golińska zawiadomiła, Ŝe specjaliści przyjeŜdŜają raz w miesiącu na 
dyŜur, zainteresowanie usługami jest bardzo duŜe, natomiast pielęgniarka, pracownik socjalny 
czy kierowca są osobami zatrudnionymi na cały etat, swoje funkcje pełnią w Środowiskowym 
Domu Pomocy.  
Pani Golińska dodała, Ŝe jeŜeli chodzi o dodatki to jest pod uwagę brany metraŜ mieszkania, 
dochód, koszty utrzymania mieszkania, dane są wprowadzane w system, który sam oblicza 
dodatek mieszkaniowy.  
■ Radna Alicja Kryszak pytała, czy Dyrektorzy Szkół zwracają się do Ośrodka o opłacanie 
obiadów dla dzieci z ubogich domów. 
W odpowiedzi Radna otrzymała informację, Ŝe współpraca z Dyrektorami Szkół odbywa się 
bardzo dobrze, jeŜeli Dyrektor widzi potrzebę niesienia pomocy dla dziecka od razu sprawa 
jest sygnalizowana Ośrodkowi Pomocy jest przeprowadzany wywiad i udzielana pomoc jeŜeli 
jest zasadna. 

Na zakończenie dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady który wyraził zdanie,                   
Ŝe Pomoc Społeczna to niewątpliwie cięŜka praca, niekiedy mieszkańcy gminy jako sąsiedzi 
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wychodzą z załoŜenia, Ŝe pomoc nie powinna być udzielana, jednakŜe jeŜeli wykaŜe się 
dochód niski to pomoc ta musi być udzielona. Przewodniczący zaznaczył równieŜ, Ŝe ok. 100 
dzieci przebywa w świetlicach, gdyby nie świetlice dzieci te prawdopodobnie byłyby na 
ulicy, nie miałyby odrobionych lekcji, nie miałyby styczności z kolegami i koleŜankami.   

Kolejno głos zabrał Wójt Gminy, który informował, Ŝe Gmina Nowe Miasto n. Wartą 
jest gminą która stworzyła szereg instytucji niosących pomoc dla kaŜdego, jest to równieŜ 
charakterystyczne dla całego Powiatu Średzkiego. Pan Podemski dodał, Ŝe jeŜeli ktoś widzi, 
Ŝe chowane są telewizory plazmowe przed pracownikiem socjalnym to naleŜy o tym 
monitować zostanie to sprawdzone, dodał równieŜ, Ŝe dodatki mieszkaniowe nie mają 
charakteru socjalnego, jest to dodatek np. dla osoby samotnie gospodarującej która ma duŜe 
mieszkanie i nie jest w stanie opłacić takiego lokum. Na zakończenie wypowiedzi Wójt 
odniósł się do danych statystycznych, podsumowując wynik, Ŝe cieszy się, Ŝe aŜ 80 % 
mieszkańców gminy jest wydolnych finansowo, aby nie korzystać z Pomocy Społecznej.  
■ Radny Zenon Wojciechowski dodał, Ŝe sama pomoc Ośrodka Pomocy Społecznej nie 
polega tylko na wsparciu finansowym, ale i na niesieniu pomocy dla dzieci w nauce, na 
dojeŜdŜaniu do mieszkańców którymi moŜna pokierować w Ŝyciu i to jest najwaŜniejsze. 
■ Radna Ewa Andrzejewska pytała, czy liczba rodzin korzystających z Pomocy Społecznej 
się zmienia, czy jest tendencja wzrostowa, czy malejąca. 
Pani Golińska informowała, Ŝe liczba utrzymuje się na stałym poziomie, zmienia się 
nieznacznie. Ponadto Pani Golińska korzystając z okazji dziękowała Sołtysowi ze 
Skoraczewa, Dębna, Kruczyna za współpracę , za pomoc w realizacji działań na rzecz dzieci. 
Pani Golińska wyraziła nadzieję na dobrą współpracę z Sołtysem z Boguszyna, Klęki.  

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący ogłosił 5-cio minutową przerwę.   
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody bądź nie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy w 2012 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. Następnie zaproponował podjęcie 
dyskusji czy Radni opowiadają się za wprowadzeniem w przyszłorocznym budŜecie funduszu 
sołeckiego czy nie. 
■ Radna Alicja Kryszak, wyraziła zdanie, Ŝe sprawa jest oczywista; Ŝe fundusz sołecki 
sprawdza się od dwóch lat dobrze, Sołtysi wykorzystują środki, a fundusz daje moŜliwości 
wykazywania się w sołectwach.  
■ Radna Julia Rzepka poparła zdanie Radnej Kryszak, informując, Ŝe nie ma nad czym 
dyskutować, gdyŜ fundusz dotychczas świetnie się sprawdzał, poza kilkoma sołectwami, 
które środków nie wykorzystały, jednakŜe w większości sołectw fundusz się sprawdził. 
■ Wójt dodał, Ŝe ostatnio w Rzeczypospolitej pojawiły się statystyki, Ŝe 45 % gmin korzysta  
z funduszu sołeckiego.  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały.  

„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących,                    
0 głosów przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 22 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 9) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej 
instytucji kultury. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, zaproponował, aby głos zabrał Pan 
Maciej Kuderczak Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, celem omówienia celowości 
podjęcia uchwały.  

Pan Dyrektor zawiadomił, Ŝe Statut GOK-u był podjęty w 2001 roku, jest to drugi 
Statut, pierwszy był podejmowany w latach 60-tych kiedy był utworzony Ośrodek Kultury. 
Powodem zmiany Statutu jest wprowadzenie słowa „rekreacja”, gdyŜ gro imprez odbywa się 
w plenerze, w swojej nazwie ma słowo „rekreacja” dlatego teŜ aby moŜna było 
współorganizować imprezy czy pozyskiwać dotacje na takie imprezy  Statut GOK-u musi 
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mieć wprowadzoną zmianę. Pan Dyrektor dodał, Ŝe w ramach przystąpienia do realizacji 
wniosku w PROW-ie poprzez Zaścianek, który ma na celu promowanie Nordik Walking 
wniosek został cofnięty celem zmiany statutu. Co więcej imprezy współorganizowane przez 
GOK i ponoszone z tym koszty muszą mieć zasadność w odpowiednim zapisie w Statucie. 
Następnie jeŜeli Gminny Ośrodek Kultury organizuje imprezę rekreacyjną zgodnie ze 
Statutem w razie wypadku impreza ta jest ubezpieczona. Statut jest stworzony w taki sposób, 
aby nie trzeba było zmieniać pieczątek, nagłówków.  
■ Radny Marek Banaszak pytał, czy w przypadku gdy GOK jest współorganizatorem imprezy 
np. Dnia Dziecka w jakimś sołectwie to czy taka impreza jest równieŜ ubezpieczona. 
Pan Kuderczak zawiadomił, Ŝe jeŜeli GOK jest organizatorem to jest ubezpieczona,                         
ale w przypadku gdy jest współorganizatorem to juŜ nie. 
■ Radna Julia Rzepka wyraziła zdanie, Ŝe bardzo podoba jej się Statut, Radna wyraziła 
nadzieję, Ŝe od momentu przyjęcia uchwały zadania czy  imprezy będą zgodne z zapisami 
Statutu.   
■ Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki wyraził kilka uwag do zapisów w Statucie. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe jego zdaniem w rozdziale I w §3 jest zapis: „Ośrodek  
współpracuje  ze  wszystkimi  szkołami  na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina”, Radnego zastanawia czy musi być zapis,                    
Ŝe organem prowadzącym jest gmina. Ponadto ciąg dalszy tego zapisu mówi ” oraz z innymi 
instytucjami kultury, podmiotami prowadzącymi działalność kulturalną, stowarzyszeniami, 
związkami twórców i artystów oraz organami władz publicznych zajmującymi się 
działalnością kulturalną” Przewodniczący wyraził zdanie, Ŝe powinno być „kulturalną                               
i rekreacyjną”. 
Pan Maciej Kuderczak przyznał rację Przewodniczącemu informując, Ŝe zapewne taki zapis 
powinien być, a być moŜe omyłkowo nie dopisano słowa „ rekreacyjną”. 
Ponadto Przewodniczący zawiadomił, Ŝe nie rozumie równieŜ zapisu w rozdziale II §5                      
w którym na końcu znajduje się tiret nie wiadomo do czego odnoszący się.  
Pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik gminy zawiadomiła, Ŝe tiret odnosi się do punktu 3) czyli 
działalności GOK-u. 

„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących,                    
0 głosów przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 23 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10)  Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 24 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu gminy na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 25 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania przez Wójta 
bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaŜy komunalnych lokali 
mieszkalnych.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym zaproponował podjęcie 
dyskusji. 
■ Radny Juliusz Twardowski proponował, aby w przypadku gdy Wójt będzie chciał sprzedać 
nieruchomości aby skonsultował decyzję z Radnymi, celem przekazania głosu doradczego.  
Pan Wójt poinformował, Ŝe jeŜeli takie budynki będą przeznaczane na sprzedać to na pewno 
Radni będą o tym fakcie informowani.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zaproponował przejście do 
przegłosowania uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 26 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13)  Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2011 rok. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, Pani Skarbnik ramowo przedstawiła 
zmiany w budŜecie oraz Wieloletniej Prognozie na lata 2011-2015. 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący przeszedł do przegłosowania uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 27 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr VI/ 28 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych oraz Sołtysów. 
■ Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który zwrócił się do Radnych z prośbą                    
o pozostawienie diety Przewodniczącego na takim samym poziomie, gdyŜ zdaniem 
Przewodniczącego kwota 1000 zł jest  wystarczającą, adekwatną do pełnionych obowiązków 
przez Przewodniczącego Rady Gminy.  
■ Radny Zenon Roszyk, wyraził zdanie, Ŝe zawsze kiedy rozpoczyna się działalność Rady 
nowej kadencji jest ustalana dieta dla Radnych. Radny wyraził zdanie, Ŝe Rada Gminy Nowe 
Miasto n. Wartą znajduje się nawet poniŜej najniŜszego szczebla wynagradzania Rady. Radny 
Roszyk wnioskował aby podnieść dietę Radnych o ok. 20-25 % tj. ok 300-330 zł,  sugerował 
równieŜ, aby ze względu na odpowiedzialną rolę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
podnieść dietę dla tego Przewodniczącego do poziomu Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
tj. do 400 zł. 
■ Radny Juliusz Twardowski, proponował, aby przegłosować czy w ogóle jest wola 
podnoszenia diet dla Radnych, bo być moŜe dyskusja jest niepotrzebna.  
■ Przewodniczący informował Radnego Twardowskiego, Ŝe jego obowiązkiem jako 
Przewodniczącego jest poddać pod głosowanie wnioski formalne jakie zostaną zgłoszone.  
■ Radny Twardowski złoŜył wniosek formalny o przegłosowanie celowości dyskusji nad 
podwyŜką diet Radnych.  
■ Radna Julia Rzepka, wyraziła zdanie, Ŝe zgadza się z podwyŜką jeŜeli chodzi o Sołtysów, 
którzy mają wiele obowiązków, chociaŜby z racji realizacji funduszu sołeckiego. Radna 
wyraziła sprzeciw, jeŜeli chodzi o podwyŜkę diet dla Radnych. Pani Julia Rzepka dodała, Ŝe 
jest teŜ przeciwna podwyŜce diety dla Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, wyraŜając przy 
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tym zdanie, Ŝe dieta ta powinna zostać na tym samym poziomie gdyŜ większość formalności 
za Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przygotowują pracownicy Urzędu Gminy.  
■ Przewodniczący zwrócił się do Radnej z pytaniem czy konstruuje wniosek formalny, 
poniewaŜ za chwilę zostanie zamknięta moŜliwość zgłaszania wniosków formalnych. 
■ Radna Rzepka złoŜyła wniosek formalny o pozostawienie diet Radnych na takim samym 
poziomie jak dotychczas, a po konsultacji z Sołtysami na temat wysokości ich diet w chwili 
obecnej, zaproponowała podniesienie diet dla Sołtysów do kwoty 250 zł.  
■ Radny Juliusz Twardowski przychylił się do wniosku Radnej Julii Rzepki, wycofując tym 
samym swój wniosek formalny złoŜony wcześniej. 
■ Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki wniósł swój wniosek formalny o potrącanie diety 
w wysokości 20 % za kaŜdą nieobecność na posiedzeniu wspólnym komisji oraz posiedzeniu 
sesji bez względu czy zostanie ona usprawiedliwiona czy nie, gdyŜ zdaniem 
Przewodniczącego, Radny, podczas nieobecności na posiedzeniach nie ponosi Ŝadnych 
kosztów. Ponadto Pan Janicki proponował podnieść dietę Radnych do poziomu 300 zł 
miesięcznie, natomiast Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej do poziomu 400 zł 
miesięcznie, gdyŜ w myśl nowych przepisów o finansach publicznych obowiązki tego 
Radnego będą bardzo duŜe, będzie bardzo duŜo pracy przy udzieleniu Wójtowi Absolutorium. 
Przewodniczący informował równieŜ, Ŝe zmienił zdanie w sprawie potrącania diet, 
informując, Ŝe  potrącenie powinno następować w kwocie 50% za nieobecność. 
■ Radny Wincenty Pawelczyk, wyraził zdanie, Ŝe kwota potrącenia za nieobecność 50% jest 
zbyt wysoką kwotą, gdyŜ mimo nieobecności Radnego na posiedzeniach jego praca polega 
równieŜ na utrzymywaniu kontaktów z mieszkańcami.  
■ Przewodniczący po zastanowieniu się zgodził się z Radnym, uznając, Ŝe faktycznie 
potrącenie moŜe wynosić 20%. 
■ Radna Julia Rzepka prosiła o dopisanie do swojego wniosku formalnego, zapisu,                       
Ŝe w przypadku nieobecności Radnego na posiedzeniu wspólnym komisji oraz na posiedzeniu 
sesji,  dieta ulega potrąceniu o 20%. 
■ Przewodniczący prosił o sprecyzowanie wniosków formalnych raz jeszcze, celem poddania 
pod głosowanie.  
■ Radny Artur Borkowski poinformował, Ŝe przy wniosku Radnego Zenona Roszyka o 
podniesienie kwoty diet Radnych na 330 zł, dojdzie do sytuacji, Ŝe Radni będą otrzymywali 
dietę wyŜszą niŜ Przewodniczący poszczególnych komisji.  
■ Ze zdaniem Radnego Borkowskiego zgodził się Przewodniczący i większość Radnych,  
Przewodniczący proponował, aby sprawę wysokości diet przenieść na kolejna komisję, gdzie 
odbędzie się dyskusja, poniewaŜ w chwili obecnej jest zbyt wiele propozycji i wkradł się 
pewien bałagan.  
■ Radny Roszyk wyraził zdanie, Ŝe nie rozumie sytuacji, poniewaŜ w poprzednich 
kadencjach decyzja była podejmowana w 10-15 minut, nie ciągnęło się to komisjami czy 
sesjami. Radny informował, Ŝe Rada powinna tworzyć całość, a nie, Ŝe kaŜdy wykazuje swoje 
sugestie. Radny wyraził niezadowolenia z sugestii, Ŝe ktoś jest świeŜym radnym, jeŜeli jest 
się świeŜym Radnym to naleŜy słuchać starszego. 
■ Głos zabrał Pan Wójt, który wyraził zdanie, Ŝe przychyla się do propozycji 
Przewodniczącego, gdyŜ w chwili obecnej odbywa się bezcelowa dyskusja, Wójt proponował, 
aby być moŜe oddzielić uchwały z dietami Radnych i Sołtysów. PoniewaŜ za chwilę padnie 
tyle wniosków,  Ŝe nie dojdzie się do porządku w głosowaniu. Wójt proponował, aby 
poczekać miesiąc, przemyśleć sprawę, przedyskutować i przełoŜyć tą sprawę na kolejną sesję. 
■ Radna Julia Rzepka, przychyliła się do propozycji Pana Przewodniczącego i Pana Wójta                   
o przełoŜenie sprawy na kolejną komisję. 
■ Przewodniczący Rady złoŜył wniosek formalny o przełoŜeniu dyskusji na temat uchwały               
w sprawie diet dla Radnych i Sołtysów na kolejne posiedzenie komisji.  
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Za wnioskiem Przewodniczącego opowiedziało się  15 Radnych. 
Ad 16)  Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Ad 17 – 18) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
■ Jako pierwszy głos zabrał Radny Wincenty Pawelczyk, który wnioskował o zakup 
Poradnika Radnego i Sołtysa oraz zakup prenumeraty Gazety Sołeckiej.  
■ Radny Artur Borkowski, złoŜył wniosek do przedyskutowania na kolejnym posiedzeniu 
komisji, sprawy przeprowadzenia komisji objazdowej do Domu dla Bezdomnych, do 
palcówkach terapeutycznych.  
■ Radna Zofia Kędziora, proponowała, aby na następną sesję zaprosić dawnych Sołtysów, 
którzy zakończyli swoją kadencję przy okazji marcowych wyborów. Radna wyraziła zdanie, 
Ŝe niektórzy Sołtysi pełnili swoją funkcję kilka kadencji, działali bardzo aktywnie                              
i naleŜałoby im za to podziękować.    
■ Przewodniczący Rady zawiadomił, Ŝe rozmawiał z panem Wójtem, który zaproponował 
Przewodniczącemu to samo, w związku z powyŜszym na kolejną sesję Sołtysi zostaną 
zaproszeniu i oficjalnie zostanie im podziękowane za pełnienie funkcji Sołtysa. 
■ Radny Jacek Nyczke, wnioskował o przesunięcie terminu posiedzenia komisji na dzień 14 
kwietnia, gdyŜ posiedzenie przypada w wielki czwartek przed Świętami Wielkanocnymi. 
■ Radny Artur Borkowski informował, Ŝe w takim razie nie zaproponuje na kolejnym 
posiedzeniu rozwaŜenia sprawy komisji objazdowej, będzie musiał złoŜyć swoją propozycję 
pisemnie gdyŜ,  14 kwietnia nie będzie mógł być obecny na posiedzeniu, ze względów 
zawodowych. 
■ Przewodniczący Rady wyraził zdanie, Ŝe po to powstał harmonogram, aby Rada mogła 
pracować zgodnie z planem, jeŜeli Radni wyraŜają wolę przesunięcia, to Przewodniczący się 
przychyli, ale jest to sytuacja nieuczciwa w stosunku do Radnych którzy, ustalili sobie 
terminy w zakładach pracy.   
Radni przychylili się do zdania Przewodniczącego, w związku z powyŜszy posiedzenie 
wspólne komisji odbędzie się zgodnie z wyznaczonym terminem w harmonogramie 
posiedzeń.  
■ Radna Julia Rzepka prosiła o załatwienie sprawy włazu telekomunikacyjnego przy pani 
Brzyńskiej przy wjeździe do Kościoła, gdyŜ jest tam bardzo duŜa dziura, osoby starsze 
dzwonią i proszą o interwencję.  
Pan Wójt informował Radną, Ŝe wie o sprawie, ponowi wniosek do telekomunikacji                         
o interwencję w tej sprawie.  
■ Radna wnioskowała równieŜ o posprzątanie na ulicy Zacisznej w Nowym Mieście, gdyŜ                 
w rowie jest duŜo śmieci.  
Pan Wójt zawiadomił, Ŝe od kwietnia zaczynają się prace interwencyjne, wyśle wtedy 
zatrudnionych, aby posprzątali pobocza na terenie gminy, gdyŜ faktycznie są wyrzucane 
śmieci wszędzie gdzie tylko pasuje mieszkańcom.  
■ Radny Marek Banaszak prosił o wyrównanie drogi z Kruczyna na Chromiec gdzie jest 
nawiezione część ŜuŜlu, który wystarczy rozsypać i ubić.  
■ Radny Twardowski wyraził zdanie, Ŝe w stronę Wolicy Koziej i Hermanowa równieŜ leŜą 
sterty śmieci, Radny pytał czy jest moŜliwość kontrolowania ile mieszkańców ma podpisane 
umowy.  
Wójt informował Radnego, Ŝe na terenie gminy są miejscowości gdzie jest 100 % 
podpisanych umów, firmy wywozowe na bieŜąco przysyłają informację ile osób ma w danej 
miejscowości podpisane umowy. Były wysyłane upomnienia do mieszkańców którzy umów 
nie posiadają. Wójt dodał, Ŝe nowe przepisy które za chwilę wejdą w Ŝycie idą właśnie                           
w kierunku tego, aby nie było sytuacji, Ŝe ktoś umowy nie ma podpisanej. 
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■ Radna Zofia Kędziora pytała, czy wiadomo kiedy wejdzie w Ŝycie nowa ustawa dotycząca 
wywozu śmieci. Radna pytała równieŜ kiedy rozpocznie się równanie dróg w naszej gminie.  
Wójt poinformował Radną, Ŝe jeszcze tego nie wiadomo. Pewnym jest, Ŝe ustawa w Ŝycie 
wejdzie. Następnie Wójt dodał, Ŝe drogi będą równane jak ustabilizuje się pogoda, poniewaŜ 
jest ona na razie chwiejna, raz jest słońce raz pada. Równiarka jest z Roguska, ale jeŜeli 
chodzi o jakieś dłuŜsze drogi to będą one równane większym sprzętem.  
■ Radna Julia Rzepka, pytała kiedy zostanie zamontowana pompa na nowomiejskim rynku. 
Wójt poinformował, Ŝe pompa została zakupiona, znajduje się w  siedzibie firmy Napo, 
naleŜy teraz znaleźć firmę, która pompę zamontuje, gdyŜ jest ona bardzo duŜa, bardzo cięŜka, 
naleŜy ją teŜ zamontować na kręgu, będzie to pompa czynnie doprowadzająca wodę, a sami 
mieszkańcy choć wyraŜaliby wolę zamontowania jej w czynie społecznym mogliby nie dać               
z tym rady. Pan Wójt dodał, Ŝe ma na myśli Pana Mariana Janickiego, który być moŜe 
zamontowałby pompę. 
■ Radna Julia Rzepka, informowała, Ŝe otrzymała telefon od nowego Prezesa StraŜy PoŜarnej 
z Nowego Miasto, Pana Damiana Mrozińskiego, który deklarował, Ŝe przy okazji wycinki 
drzew na Zdrojach, OSP Nowe Miasto wraz z OSP Klęka wyraŜają chęć wycięcia tych drzew. 
Wójt poinformował, Ŝe po zamknięciu projektu na to zadanie wszystko musi być rozpisane, 
muszą być podane konkretne kwoty za wykonanie usługi, musi być ogłoszony przetarg.                  
Po wycince muszą być usunięte korzenie. A przetarg nie moŜe być podzielony na dwie części. 
Ponadto Wójt dodał, Ŝe jest teŜ problem z uschniętymi lipami na Zielonym Rynku, które 
będzie trzeba usunąć.   
■ Radna Ewa Andrzejewska prosiła Wójta o załatanie dziur obok hurtowni, przy drodze która 
prowadzi na ogródki działkowe w Klęce. Radna prosiła równieŜ o uporządkowanie poboczy, 
na których są porozsypywane śmieci przy drodze z Klęki do Wolicy Koziej i Hermanowa, 
Radna dodała, Ŝe Hermanów jest często odwiedzany, jest wizytówką gminy, a osoby 
przyjeŜdŜające wjeŜdŜają w aleję śmieci. Radna pytała teŜ jaki jest termin wykonanie decyzji 
Państwowej StraŜy PoŜarnej o wyłączenie z uŜytkowania sal Przedszkolnych w Klęce.  
Wójt informował, Ŝe jak tylko pojawią się pracownicy interwencyjni śmieci będą sprzątane.    
A termin wykonania decyzji Państwowej StraŜy PoŜarnej zamyka się z końcem bieŜącego 
roku. 
■ Radny Zenon Wojciechowski proponował, aby w celu uniknięcia zaśmiecania gmin, 
zaapelować do sprzedawców, aby Ŝądali odpłatności za woreczki foliowe, w których 
pakowana jest Ŝywność.  
■ Radny Jacek Nyczke w imieniu księdza Parafii Dębno oraz swoim własnym dziękował za 
pozytywne ustosunkowanie się Rady, Pana Wójta, Pani Skarbnik oraz Pani Sekretarz do 
prośby o przeznaczenie środków w wysokości 20 tys. zł na remont dachu Kościoła w Dębnie 
który jest najstarszym na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Radny informował równieŜ, Ŝe podjął interwencję u naczelnika Linii Kolejowych w Jarocinie 
względem spadających cegieł z wiaduktu, jednakŜe otrzymał informację, Ŝe jeŜeli Pan Wójt 
wystosuje pismo do Zakładu Linii Kolejowych w Ostrowie Wlkp., zostaną na ten cel 
zabezpieczone środki.  
■ Sołtys Grzegorz Gogulski poinformował, Ŝe droga prowadząca do Komorzy jest ciągle 
zaśmiecana, ciągle dziurawa, i sprawa ta ciągnie się z roku na rok. Ponadto Sołtys pytał, jak 
daleko zaszły sprawy ze sprzedaŜą działki w Klęce pod pawilony handlowe.  
Wójt zawiadomił, Ŝe zostały juŜ dokonane uzgodnienia podziałowe. Sprawa jest „popychana” 
coraz dalej.  
■ Radna Agnieszka Ławniczak pytała, czy zostanie podjęta interwencja względem 
uporządkowania stanu prawnego drogi na ulic Wierzbowej w Utracie. Droga jest przejezdna 
poniewaŜ na bieŜąco jest ona równana, mieszkańcy z niej korzystają poniewaŜ stanowi ona 
drogę dojezdną do posesji, do Kolniczek, ale rolnicy którzy posiadają pola przy tej drodze 
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podczas orania pól coraz dalej wyjeŜdŜają na drogę robi się ona coraz węŜsza, w chwili 
obecnej jest przejezdna na jeden samochód, ale za chwilę przejedzie tylko rower.  
■ Sołtys Agnieszka Król, pytała czy przy okazji budowy placu zabaw ze środków funduszu 
sołeckiego krzaki, które rosną przy starym placu zabaw moŜna przesadzić na Plac 700-lecia.  
Wójt wyraził zgodę na takie działania.  
■ Pan Marian Walkiewicz Prezes PSL, zachęcał Radnych oraz Sołtysów do uczestnictwa                
w wyborach do Wielkopolskiej Izby Rolniczej, które odbędą się w niedzielę, 3 kwietnia do 
godziny 18. Pan Walkiewicz informował, Ŝe z terenu gminy startuje dwóch kandydatów Pan 
Stefan Kominek oraz Pan Marian Walkiewicz, mimo tylko dwóch kandydatur wybory muszą 
się odbyć. Ponadto Pan Walkiewicz proponował, aby przy przetargu na wycinkę drzew na 
Zdrojach zastrzec, jeŜeli jest taka moŜliwość prawna, Ŝeby do przetargu przystępowały firmy 
z terenu gminy, aby dać zarobić firmom z naszych terenów.  
■ Radny Wincenty Pawelczyk informował, Ŝe moŜna było przygotować jeden lokal wyborczy 
gdyŜ w wyborach według statystyk weźmie udział ok. 150 rolników, jeden lokal wyborczy 
obniŜyłby koszty wyborcze.    
■ Sołtys wsi Chromiec Pani Magdalena Rodziak prosiła o wyrównanie drogi w Chromcu,                 
w kierunku mieszkanki Chromca Pani Schick.  
Pan Wójt zawiadomił, Ŝe jak tylko zejdzie woda, która tam zalega zostanie droga zrobiona. 
JednakŜe będzie chyba robiona najpierw drenarka, poniewaŜ woda tam cały czas zalega. 
■ Pani Sołtys wnioskowała takŜe o postawienie tabliczek z numerami domów, poniewaŜ 
Chromiec jest bardzo rozległą wsią, trudno trafić do mieszkańców. 
Wójt proponował, Ŝeby zabezpieczyć środki z funduszu sołeckiego, albo wykonać takie 
tabliczki we własnym zakresie podobnie jak Sołtys z Michałowa czy Kruczynka.  
Ad 19) Zamknięcie Sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki                   
o godzinie 1930 zamknął VI Sesję Rady Gminy. 
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